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Naar aanleiding van de door u gestelde vragen met betrekking tot kapot gereden zandwegen kunnen wij 
u het volgende mededelen. 
 
De gemeente Tynaarlo hecht veel waarde aan de zandwegen in onze gemeente maar ook aan de 
bereikbaarheid van percelen en woningen. Helaas gaan deze 2 punten met name tijdens de natte 
periodes in het jaar erg slecht samen. 
Normaal gesproken onderhouden we elke zandweg 2 keer per jaar, we brengen de weg in profiel en 
herstellen de gaten. Het herstel van de zandwegen is niet altijd mogelijk, als het te nat is, te droog is of 
als het vriest kan er weinig hersteld worden aan de weg. Het is dan wachten op betere omstandigheden.  
Tijdens de natte periodes worden de wegen snel slechter als deze bereden worden, wij krijgen er dan ook 
de meeste klachten over. De afgelopen periode is er veel en langdurig regen gevallen, er wordt inmiddels 
gesproken over neerslagrecords. Dit maakt dat de meeste zandwegen de afgelopen tijd slechter 
begaanbaar zijn dan gebruikelijk en dat er minder of zelfs geen geschikte periodes zijn om de weg te 
herstellen.  
In grote delen van Drenthe zijn de zandwegen in de loop de tijden verhard met klinkers of asfalt. Een 
belangrijke reden hiervoor was de slechte begaanbaarheid van de wegen in natte periodes. In de 
gemeente Tynaarlo is dit ook gebeurd, onze resterende historische zandwegen willen we behouden en 
het verharden is dan ook niet toegestaan. Een gevolg van deze keuze is dat de begaanbaarheid van de 
wegen en de bereikbaarheid van de achterliggende percelen een deel van het jaar sterk verslechterd.  
 
 
Vraag 1. Heeft de gemeente Tynaarlo klachten ontvangen over slecht begaanbare zandwegen? 

Hoeveel?  
Ja, dit hebben we. We houden niet bij hoeveel klachten we jaarlijks over zandwegen ontvangen, de 
inschatting is dat dit circa 30 zijn. 
 
Vraag 2. Kunt u aangeven hoeveel zandwegen in de gemeente Tynaarlo kapot zijn gereden?  
Het afgelopen najaar/ winter was dusdanig nat dat alle zandwegen waar verkeer over rijdt kapot zijn 
gereden.  
 
Vraag 3. Wat zijn de kosten om de zandwegen te herstellen? Is dit meer dan gebruikelijk?  
Deze kosten houden we niet apart bij, een groot deel van deze werkzaamheden wordt door de eigen 
dienst uitgevoerd. We schatten in circa 180 tot 250 uur extra te hebben besteed aan de zandwegen vanaf 
oktober 2023 tot aan maart 2024.  
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Deze uren zijn gemaakt door onze mobiele kraan, vrachtauto of trekkers en door collega’s die handmatig 
greppels hebben gegraven om het water uit de sporen te laten lopen. Op de totale kosten voor 
wegonderhoud maakt het herstel van zandwegen maar een klein onderdeel uit.  
 
Vraag 4. Is er weleens overwogen om dit ook toe te passen voor de gemeente Tynaarlo?  
Wij herkennen niet het beeld dat veel schade veroorzaakt wordt door motoren of terreinvoertuigen. De 
schades komen vooral voort doordat bestemmingsverkeer gebruik maakt van de zandwegen.  
 
Vraag 5. Zijn er zandwegen die hiervoor in aanmerking komen?  
De Zeegsersteeg en de Schipborgerweg kunnen afgesloten worden voor doorgaand verkeer, maar wij 
verwachting niet dat dit veel verschil gaat maken. Een groot deel van het verkeer is bestemmingsverkeer. 
Het niet bestemmingsverkeer zal in natte periodes snel geneigd zijn een alternatieve route te zoeken. 
 
Wij verwachten u met bovenstaande voldoende geïnformeerd te hebben. 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
burgemeester en wethouders 
 
 
P. Koekoek drs. M.J.F.J. Thijsen 
gemeentesecretaris burgemeester 
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Toelichting: 

 
Afgelopen herfst en voorjaar is er sprake geweest van veel neerslag. Gevolg van het natte weer is dat er in Nederland 
veel zandwegen stuk zijn gereden, ook in onze gemeente Tynaarlo. Het is met het veranderende klimaat te verwachten 
dat dit in de toekomst zich regelmatiger zal voordoen dan voorheen het geval was. 
 
Uit eigen waarnemingen hebben we de volgende voorbeelden: 

 
Verlengde Kerkweg in Vries      Bunnerzandweg, Donderen 
 
In beide gevallen is het naastgelegen fietspad nog maar net begaanbaar. Mede omdat de paaltjes tussen de zandweg en 
het fietspad steeds meer verdwijnen en er uitgeweken wordt naar het fietspad.  

 

 

Vragen: 

1. Heeft de gemeente Tynaarlo klachten ontvangen over slecht begaanbare zandwegen? Hoeveel? 
2. Kunt U aangeven hoeveel zandwegen in de gemeente Tynaarlo kapot zijn gereden?  
3. Wat zijn de kosten om de zandwegen te herstellen? Is dit meer dan gebruikelijk? 

 
 



 

   
 

 

 
 
De gemeente Groningen heeft het beleid om sommige zandwegen af te sluiten gedurende de natte wintermaanden. 
Alleen bestemmingsverkeer heeft dan nog toegang.  
 
De zandwegen worden daardoor minder intensief gebruikt, omdat het recreatief gebruik door motoren en terreinauto’s 
in de natte maanden vervalt verwachten wij minder schade aan de wegen. 
Vragen: 

4. Is er wel eens overwogen om dit ook toe te passen voor de gemeente Tynaarlo? 
5. Zijn er zandwegen die hiervoor in aanmerking komen?  

 
 

 
 
 
 


